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CJO vergadering d.d. 8 mei 2000         [samen met Avraham Roet] 
 
Brief aan Minnesota State Department gezonden door Platform d.d. 4 mei 2000. Deze 
actie viel niet echt in goede aarde bij het CJO, doch men erkent dat het resultaten 
oplevert. 
Discussie over Banken/AEX naar aanleiding van het Rapport Paardekooper & Hoffman. 
Er wordt geconstateerd dat Hein Blocks [voorzitter NVB] in wezen een te laag niveau is. 
Het is noodzakelijk om op het hoogste niveau te onderhandelen teneinde een goed 
resultaat te bereiken.  
 
Wel/niet direct betrekken Ministerie van Financiën bij het onderhandelen met de 
banken/AEX. 
Het CJO, Platform en de Banken zien hier vooralsnog niet de noodzaak van in. Het zou 
betekenen dat het rechtsherstel moet worden overgedaan.  
De Banken willen rechtstreeks praten met het CJO. Ik heb wederom benadrukt dat het 
Platform autonoom is en dat het Platform bij alle onderhandelingen aanwezig moet zijn. 
De Banken moeten met een voorstel komen. De brief aan het Minnesota State 
Department heeft als zodanig goed geholpen om de druk op de banken op te voeren. 
Naar aanleiding van het discussiestuk Vis/Behrendt [die beiden aanwezig waren op de 
vergadering] zijn verschillende commentaren binnengekomen, zowel van leden van het 
CJO als van het Platform. Er werd, wat de verdeling betreft, uitgebreid gediscussieerd 
over de criteria.  
Conclusie: bij verdeling de basis zo simpel mogelijk houden. Voorgesteld wordt: 
Iedereen met ייn joodse grootouder als belanghebbende accepteren. Op de volgende CJO 
vergadering zal hier uitgebreid op worden ingegaan. 
 
Gesprek met Henry Markens en Avraham Roet 
 
Over onderhandelingen Banken/AEX en het gebruik maken van het WJC hierbij. 
Avraham is uitgenodigd om tijdens de conferentie van het WJC in Israël [18-19-20 mei] 
te spreken om [onder andere] uit te leggen wat de stand van zaken is ten aanzien van de 
Nederlandse Banken en het Internationale Fonds van 50 miljoen. Avraham stelt voor dat 
een delegatie van het CJO tijdens het congres naar Israël komt om te praten met het WJC. 
 
 
Kennismakingsgesprek met Fred Ensel      [samen met Avraham Roet]  
 
Dit ter voorbereiding werkgroep verdeling gelden. 
Eerste + tweede vergadering werkgroep verdeling gelden 

Archief Philip Staal



 
Ter voorbereiding van deze vergadering was er overleg met Mr. A. Kasdorp. 
Aanwezig waren: Voorzitter Fred Ensel, namens VWS Thea Blankert en Bas Bijl, 
namens Financiën Christiaan Ruppert en Peter Koedood, namens CJO Hans Vuijsje, 
namens Adviesraad Arthur Vis, namens Platform Avraham Roet en Berthie Nachbahr [In 
principe mag per organisatie ייn persoon aan de gesprekken deelnemen. Avraham deelt 
mee dat er voor hem twee plaatsvervangers zijn, en wel Berthie Nachbahr en Gidi Peiper. 
Zij zullen Avraham indien nodig in de toekomst moeten kunnen vervangen.] De 
werkgroep moet nog officieel worden geïnstalleerd. 
  
De werkgroep heeft een vaste bezetting en vaste plaatsvervangers. Ad hoc kunnen 
deskundigen de bijeenkomst bijwonen. Men vindt het [vooralsnog] niet nodig een 
projectbureau op te zetten en een secretaris te benoemen. 
Er moet binnen 5 weken resultaat worden geboekt. Conclusies en aanbevelingen moeten 
vóór 1 juli a.s. bij minister Zalm op tafel liggen, aangezien de Tweede Kamer vóór het 
zomerreces inzage wenst. 
Er zijn toezeggingen van Kok en Zalm dat voor het einde van dit jaar met uitkeren zal 
worden begonnen. 
De uitvoeringsorganisatie is onder verantwoording van de werkgroep, deze moet kwartier 
maken ter voorbereiding van de verdeling. 
Er moet een wet komen waarin wordt vastgelegd dat restitutie netto is en niet van invloed 
zal zijn op andere uitkeringen, zoals Wuv, huursubsidies e.d.; ook zal de restitutie moeten 
worden vrijgesteld van belastingen. 
Er moet een aantal stichtingen in het leven worden geroepen.  
Declaraties voor gemaakte kosten kunnen worden ingediend bij de werkgroep, welke dit 
doorgeeft aan het CJO. Het wordt betaald uit de 50 miljoen hiervoor bestemd. 
 
Op de tweede vergadering komen de volgende punten aan de orde: 
 
De noodzaak om, vanuit de werkgroep, met een nieuwsbrief te komen, teneinde de 
achterban op de hoogte te stellen van wat er gaande is. Besloten wordt om op korte 
termijn hiermee te beginnen. Tekst hiervoor gaat via VWS naar de betreffende 
organisaties ter goedkeuring. De nieuwsbrief zal op hetzelfde tijdstip moeten worden 
verzonden als het advies van de minister aan de Tweede Kamer. Concept zal worden 
voorgelegd op 5 juni a.s. 
Het voor- en nadeel van schatkist bankieren. Uitgezocht moet worden of schatkist 
bankieren evenveel rente oplevert als een andere wijze van bankieren.  
Gebleken is dat er op korte termijn een stichting kan worden opgericht, dit hoeft geen 
beheer-stichting te zijn. De gelden kunnen onder deze stichting gebracht worden om zo 
snel mogelijk rente te kunnen geven. 
De landsadvocaat heeft standaard statuten welke op eenvoudige wijze kunnen worden 
aangepast. Zodra de statuten zijn gemaakt, kan de stichting van start. Bestuur kan later 
worden gekozen. Bestuursleden zullen worden voorgedragen door de deelnemende 
organisaties 
De door Platform ingediende begroting valt [nog] niet onder de 50 miljoen ter 
beschikking gesteld door de Nederlandse Overheid, ter betaling van gemaakte kosten. Als 



blijkt dat het noodzakelijk is om in Israël een speciale stichting op te richten voor 
verdeling van gelden, zullen de in dat kader te maken kosten drukken op de begroting van 
deze stichting. 
De opzet voor een structuur van een stichting [c.q. stichtingen] wordt uitgebreid 
besproken. Vele modellen zijn mogelijk. De naam van de stichting zal luiden: ‘Stichting 
Beheer Gelden’. 
Platform heeft benadrukt dat wat de infrastructuur betreft, Israכl zelf zal verdelen. Het 
percentage zal in onderling overleg moeten worden vastgesteld. Leden zullen worden 
voorgedragen door de deelnemende organisaties. Zie bijgaande nota Arthur Vis. 
Aan een advies voor verdeling wordt gewerkt. 
 
Twee gesprekken met  F. Majoor op Buitenlandse Zaken                                [eerste 
gesprek: Avraham en Berthie; tweede gesprek: Philip en Berthie] 
 
Er is in grote lijnen gesproken over tegoeden WO II, de voortgang in de 
onderhandelingen met de banken en de beurs. Het gesprek leidt niet tot rechtstreekse 
resultaten. 
Bij de gesprekken zijn aanwezig: Rob Wurms, Micha Gelber, Christiaan Ruppert, Dimitri 
Verhoeven en Ton van Zeeland. 
 
Gesprek met H. Blocks 
 
Dit n.a.v. het afblazen van het contract tussen CJO en Banken, waarin het Platform niet 
werd gekend. 
Blocks wil gaarne bemiddelen en zorgen dat de onderhandelingen voortgang zullen 
vinden. Blocks zal een ontmoeting organiseren tussen onze organisaties en de 
hoofdbestuurders van de banken. 
Blocks biedt aan een financiële opzet te maken vanuit de optiek van de banken, welke bij 
bovenstaand gesprek ter tafel zal worden gebracht. 
Avraham stelt voor om achter de schermen het zogeheten “ blokje omlopen” te gebruiken 
om tot informele voorstellen te komen, van waaruit de onderhandelingen voortgang 
kunnen vinden. 
 
Gesprek  met E. Fischer en H. Lindenbergh 
 
Fischer wil graag bemiddelen tussen banken en Platform/CJO. [Wij hebben dat 
afgewezen.] Hij heeft een informeel gesprek georganiseerd tussen Platform [Berthie-
Avraham] en Lindenbergh, zijnde executive board ING en verantwoordelijk voor Europa. 
Lindenbergh vertelt dat ING ontstaan is uit een fusie tussen een aantal banken. Hij 
vertelde dat in ieder geval twee banken [Rijkspostspaarbank en Gans-Mendes] toentertijd 
hun joodse cliënten op tijd hebben gewaarschuwd om, met de inval van de Duitsers, hun 
gelden van hun rekening te halen. 
Tevens stelt hij dat, wat ING betreft, de bemoeienissen met effecten etc. heel klein waren. 
ING is bereid haar verplichtingen naar rato na te komen. 
Gezien het bovenstaande, verzoekt hij het Platform om ING te vrijwaren van druk 
uitgeoefend door o.a. het  WJC, Eagleburger en Hevesi Committee, inzake overname van 



Realto in de Verenigde Staten. Avraham antwoordt dat dit niet mogelijk is, aangezien de 
banken als ייn geheel worden gezien. 
 
Bijeenkomst bij Ch. Van Gent 
 
Aanwezig:  Platform, CJO en Adviescollege. Adviseur voor Platform: A. Kasdorp. 
De volgende strategie zal worden gevolgd voor het overleg met de banken. 
Opening van onze zijde door Markens, daarna Roet die zal toelichten welke druk er 
vanuit de diverse Amerikaanse commissies wordt uitgeoefend. Roet zal tevens praten 
over de verhouding Platform-WJC. 
Er wordt besloten van onze kant geen bedragen te noemen. Wij denken dat de banken 
met een voorstel op tafel zullen komen van 100 miljoen, dit is onaanvaardbaar. Wordt er 
een bedrag genoemd van tenminste 250 miljoen, dan zullen wij dat meenemen voor 
overleg met de achterban.  
 
Gesprek met Adviesraad              [samen met Avraham Roet] 
 
Op verzoek van Micha Gelber is een gesprek gevoerd met hem, Jack Grishaver en Arthur 
Vis over de verhouding Adviesraad – Platform. Het is een goed en positief gesprek. Er 
liggen veel problemen met  VBV. Mogelijk valt de Adviesraad uiteen. 
 
Gesprek met banken   [ING – Rabo – ABN-Amro – de heer Blocks] 
 
Ter tafel ligt het rapport van Paardekooper & Hoffman, gemaakt in opdracht van het 
CJO, een rapport waarin de actuele waarde van de geleden schade wordt afgerond op 505 
miljoen. Dit rapport wordt door de banken van tafel geveegd, als zijnde niet juist en geen 
uitgangspunt voor onderhandeling. De banken zijn met 100 miljoen op tafel gekomen, 
wij hebben de door ons uitgestippelde strategie gevolgd. 
Uit de bespreking is niets concreets gekomen, behalve dat het duidelijk is dat de ABN-
Amro [vooralsnog] niet van zins is haar verplichtingen na te komen. 
Van Gent heeft toegezegd de volgende dag onze bandbreedte aan hen door te geven, dit 
na grote druk van de banken.  
De Rabobank komt met het verkapte dreigement dat als wij “teveel” eisen, wij de 
publieke opinie tegen ons zullen kunnen krijgen. 
 
CJO vergadering d.d. 15 mei + 16 mei 2000    [15 mei samen met Avraham Roet] 
 
Er is een lange discussie over de bandbreedte, mee te delen aan AEX en banken. 
Uiteindelijk wordt besloten een minimum bedrag te noemen van 400 +  de reeds 
genoemde 50 miljoen. 
Een belangrijk punt  is wederom: criteria uitkeringsgerechtigden. Besloten wordt dat 
Hans Vuijsje, namens CJO, en Berthie Nachbahr namens Platform met de heren Vis en 
Behrendt om de tafel zullen gaan zitten om te komen tot een standpunt, voor te leggen 
aan de verschillende besturen. Details volgen. 
Rob Wurms en Ronny Naftaniel zullen namens het CJO naar het WJC komen. 
 



Gesprek met Th. Blankert en L. Proost      [samen met Avraham] 
 
Proost zal Blankert opvolgen bij haar vertrek in juli a.s. Proost heeft aangeboden een 
werkstuk te maken met betrekking tot verdeling Tegoeden WO II. 
Gesproken is over het functioneren van de werkgroep Tegoeden WO II, de noodzaak van 
het opzetten van een projectbureau en het hebben van een goede secretaris ten behoeve 
van de werkgroep. 
 
Stichting Sjoa         [samen met Avraham] 
 
Gesproken is met de heer Terwisga en mevrouw Van Oosterhout over het functioneren 
van Meldpunt Nederland en het Meldpunt Israël . 
Hoe worden de claims behandeld, tijdsduur, uitbetaling[en] e.d. Tot nu toe is er weinig 
resultaat geboekt. 
[Mevrouw Van Oosterhout verlaat op korte termijn de Stichting Sjoa.] 
 
Informeel gesprek met Ch. Ruppert       [samen met Avraham] 
 
Gesproken is met hem en een aantal van zijn medewerkers over de overeenkomst Banken 
en AEX. 
  
Criteria voor verdeling 
 
Naar aanleiding van het advies verdeling Vis/Behrendt is er tweemaal gesproken met: 
Hans Vuijsje namens CJO, Arthur Vis namens Adviesraad, Hans Behrendt namens VBV 
en Berthie Nachbahr namens Platform.  
Zodra er overeenstemming is bereikt komen wij met een voorstel. Wij zullen ons moeten 
beraden over de vraag wie zich bezig gaat houden met de criteria [wie in staat is zich te 
verdiepen in deze materie]. 
 
 
 
Netanya, 29 mei 2000 
 
 
 
Berthie Nachbahr - Cohen 
 


